
 

   

 

Zápis 31. zasadnutia Rady vlády SR pre vedu, techniku a 

inovácie (ďalej aj „Rada“) 

 

10. decembra 2024, 09:30 -12:30 

VAIA 

 

31. zasadnutie RVVTI bolo prezenčné zasadnutie, ktoré bolo zamerané na schvaľovanie návrhu 

Plánu práce RVVTI na rok 2025 a Vesmírnej stratégie SR 2030+, podanie informácií o stave 

aktualizácie súhrnnej správy SK RIS3 2021+ a o príprave nového zákona VVaI. Podklady na 

zasadnutie Rady boli členom zaslané elektronicky dňa 26.11.2024, a to v nasledovnom rozsahu: 

 

• Program 

• Plán práce RVVTI na rok 2025  

• Vesmírna stratégia SR 2030+  

• Návrh aktualizácie súhrnnej správy SK RIS3 2021+ (aktuálny stav)  

 

Program 

1. Privítanie a otvorenie zasadnutia  

2. Plán práce RVVTI na rok 2025  

3. Vesmírna stratégia SR 2030+  

4. Návrh aktualizácie súhrnnej správy SK RIS3 2021+ (aktuálny stav)  

5. Informácia o príprave nového zákona VVaI  

6. Rôzne  

7. Záver  

 

 

 

 

  



 

   

 

Priebeh 31. zasadnutia Rady   
Privítanie/otvorenie rokovania  

• Predseda Rady otvoril zasadnutie  
• Privítal odborných členov, gratuloval novým členom a členkám (Miroslava 
Rabajdová, Adriana Kolesárová, Štefan Rosina, Pavol Šajgalík a Ľubomír Šooš), privítal 
predsedníctva a prizvaných hostí  

• Nasledovalo predstavenie nových členov a členiek RVVTI 

  
Program zasadnutia bol zameraný najmä na:   

• schválenie návrhu   
• Plánu práce RVVTI na rok 2025  

• Vesmírnej stratégie SR 2030+  

 
• poskytnutie informácií:  

• o stave aktualizácie súhrnnej správy stratégie inteligentnej špecializácie RIS 3 

• o príprave nového zákona VVaI 
 

Overenie uznášaniaschopnosti Rady  
Rada je uznášaniaschopná, ak je prítomná nadpolovičná väčšina (8) všetkých jej členov (15) a 
zároveň nadpolovičná väčšina (6) nominovaných členov Rady.  

  
Predseda Rady konštatoval, že na zasadnutí Rady je prítomných 13 členov, z toho 9 nominovaných 

členov Rady. – konštatoval teda, že Rada vlády SR pre vedu, techniku a inovácie je 

uznášaniaschopná. Zároveň členov upozornil na nahrávanie celého zasadnutia za účelom 

zhotovenia zápisnice a oboznámenia neprítomných s obsahom a priebehom zasadnutia. 
  

Schvaľovanie programu 31. zasadnutia   

• Program bol zaslaný dňa 26.11.2024 členom  
• Predbežný plán financovania podpory výskumu, vývoja a inovácií 2025-2027 sme vzhľadom 

k potrebe ďalšieho dopracovania stiahli z programu a oznámil, že k tejto téme sa plánuje 

samostatné stretnutie v priebehu januára 2025.  

• Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo strany členov písomne predložené.   
  

Predseda Rady vyzval na predloženie ďalších návrhov a následne zahájil hlasovanie 
o upravenom návrhu programu.  

   
Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov Rady   
  

Záver:  

Predseda RVVTI konštatoval, že Program 31. zasadnutia Rady vlády SR pre vedu, techniku a inovácie 

bol  jednoduchou väčšinou schválený bez pripomienok.  
  

Schvaľovanie overovateľa zápisnice  - návrh na overovateľa zápisnice bol p. Ľubomír Šooš.  
  

Predseda Rady zahájil hlasovanie.  

    
Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov Rady   



 

   

 

  

Záver:  

  
Predseda Rady konštatoval, že p. Šooš bol ako overovateľ zápisnice z 31. zasadnutia Rady vlády pre 
vedu, techniku a inovácie jednoduchou väčšinou schválený. 

 

Bod 2 – Plán práce RVVTI na rok 2025  

Predseda Rady otvoril druhý bod a odovzdal slovo Andrei Uhrínovej, riaditeľke odboru 

priorít vo Výskumnej a inovačnej autorite.   
  

Predseda Rady otvoril diskusiu k  bodu 2 programu.  

P. Šajgalík sa spýtal či je reálnosť schvaľovaní nového zákona o VVaI na marcovom zasadnutí. 

A. Sabelová vysvetlila, že ÚPPV má z uznesenia vlády povinnosť predložiť predmetný návrh na 

rokovanie vlády SR do 31.03.2025.  

Predseda Rady avizoval, že marcové stretnutie RVVTI by malo prebehnúť 18.03. 2024. a vyzval na 
zasielanie vstupov a diskusiu k pripravovanému zákonu.  

A. Gecková vyzvala na obohatenie pracovných skupín pre čo najlepšie využitie sociálnych 
a humanitných vied. 

Predseda Rady vyzval na samostatné stretnutie k tejto problematike. 
   
Predseda zahájil hlasovanie o Pláne práce RVVTI na rok 2025  

  
Záver:  

Predseda Rady konštatoval, že Plán práce RVVTI na rok 2025 schválený bez pripomienok. 
 

  

 
 

  

 

Bod 3 – Vesmírna stratégia SR 2030+  

Predseda Rady otvoril tretí bod a odovzdal slovo Jánovi Hrinkovi z Ministerstva 
školstva, výskumu, vývoja a mládeže.   

  
J. Hrinko predstavil predkladaný materiál a doplnil, že materiál predkladá bez rozporov po MPK. 
 

Predseda Rady otvoril diskusiu k  bodu 3 programu.    

Ľ. Šooš pripomienkoval zapojené inštitúcie v predkladanom materiáli. Následne upozornil na slabé 

stránky v SWOT analýze. Následne vyzval vládu na väčšiu pozornosť technickému vzdelávaniu 

mládeže.  
M. Porvažník sa spýtal na predstavu implementácie brzdenia braindrainu. Poukázal na vyčšiu 
podporu startupového ekosystému v okolitých krajinách.  

F. Simančík poukázal na dôvody prečo nie je vesmír ako doména, zahrnutá v stratégii RIS3. 
Následne poukázal na nekonkrétnosť predloženého materiálu.   

P. Šajgalík vysvetlil, že podľa jeho názoru je RIS3 zameraná na súčasný priemysel a hospodárstvo 
a vyzval na prijatie ďalších stratégií zameraných na budúce sektory ekonomiky.  



 

   

 

M. Rabajdová vysvetlila, že pre ňu je RIS3 zameraná na nosné spoločenské problémy a mala by 

podporovať len excelentnosť v slovenskom výskume a vývoji. Následne vyzvala na prepojenie 

Vysokého školstva s touto stratégiou a jej doménami.  
Š. Rosina vyzdvihol dôležitosť kontinuity vo výskumných a inovačných politikách. Následne 
poukázal na možnosti pre priemysel vo vesmírnej ekonomike.  
M. Kahanec takisto poukázal na nekonkretnosť predloženej stratégie. Zároveň vyzval na spájanie 

roztriešteného univerzitného ekosystému na Slovensku.  

J. Hrinko vyzdvihol ekonomický rozvoj v oblasti vesmírneho hospodárstva a poukázal na príležitosti 
pre slovenské firmy. Následne upozornil na grantovú a štipendijnú podporu študentov 
a inovatívnych študijných programov na slovenských univerzitách.  

J. Rovňanová z vesmírnej kancelária na MŠ VVaI ozrejmila genézu spolupráce Slovenskej republiky 
s Európskou vesmírnou agentúrou a priblížila spoluprácu s veľkými európskymi aktérmi v oblasti 

vesmírnej ekonomiky.  

Predseda Rady vyzval na implementáciu prijatých stratégií, vysvetlil, že predložený materiál prešiel 

MPK a boli v ňom zapracované pripomienky.  

T. Gregor vyzval na prijatie predloženého materiálu a tiež na to, aby sa prioritne do budúcna 
implementovala RIS3 a neprijímali nové stratégie mimo jej rámca.  

  
Predseda zahájil hlasovanie o návrhu Vesmírnej stratégia SR 2030+  

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov Rady  

  

Záver:  

Predseda Rady konštatoval, že návrh Vesmírnej stratégie SR 2030+ bol  jednoduchou 

väčšinou schválený bez pripomienok (proti bol jeden hlas). 

  

 

Bod 4 – Aktualizovaná súhrnná správa z procesu EDP k stratégii SK RIS3 
2021+  (aktuálny stav)  

Predseda Rady otvoril štvrtý bod a odovzdal slovo Andrei Uhrínovej, riaditeľke odboru 

priorít vo Výskumnej a inovačnej autorite.   
A. Uhrínová ozrejmila Rade proces úpravy predloženého materiálu od posledného 

zasadnutia Rady. Vysvetlila, že v návrhu uznesenia k materiálu je zahrnutá podmienenosť 

súťažného financovania RIS3. K údajnej absencii interdisciplinarity v RIS3 vysvetlila, že 
v stratégii je začlenená aj podpora komplementárnych aktivít v relevantných oblastiach 

spoločenských a humanitných vied. K budúcej náplni práce doménových pracovných 

skupín uviedla, že sa plánuje súčinnosť pri nastavovaní a definovaní tématického 

zamerania výziev, monitorovanie progresu, definovanie KPIs a podobne.  
A. Sabelová zdôraznila dôležitosť Národnej stratégie VVaI. Doplnila, že stratégia je spojená 

aj s Akčným plánom, ktorý práve ÚPPV aktualizuje a plánuje znížiť počet  jeho opatrení. 

Následne doplnila, že proporčné rozdelenie financovania podľa domén už nepovažuje za 
najadekvátnejšie a navrhla vznik pracovnej skupiny na tvorbu kľúču na rozdeľovanie 

zdrojov. Následne vyzvala na každoročné prehodnotenie navrhnutého kľúču.  

Predseda Rady následne poukázal na nárast verejného financovania VVaI v kontraste so  
zaostávaním výdavkov v súkromnej sfére. Následne vyzval na prípravu KPIs. 

  



 

   

 

Predseda Rady otvoril diskusiu k  bodu 4 programu.    

 
P. Šajgalík vyzdvihol prácu na zúžení prioritných oblastí RIS3, vyzval na posilnenie 

koordinačnej platformy pre stretávanie univerzitného sektora s firmami.  

Š. Rosina sa poďakoval za prácu Výskumnej a inovačnej autority, ako aj ÚPPV a vyzval na čo 

najskoršiu implementáciu navrhnutej stratégie a upozornil na odchody slovenských firiem 
do zahraničia. Následne vyzval na podporu priemyselného výskumu.  

Ľ. Šooš podporil fungovanie Koordinačnej platformy a vyzval na podporu podnikateľského 

prostredia na Slovensku.  
M. Rabajdová vyzdvihla kvalitu aplikovaného výskumu na Slovenských univerzách a vyzvala 

na podporu globálnej konkurencieschopnosti a najschopnejších ako aj adresnejšiu 

podporu komercializácie a techtransferu. Následne vyzvala na expost analýzy vplyvov 

vyhlásených výziev a stanovenie KPIs pri vyhlasovaní výziev.  

M. Porvažník poukázal na meškanie ekosystémovej podpory ako aj finančných 

mechanizmov na podporu startupov.  

Predseda Rady avizoval mimoriadne zasadnutie Rady predbežne na 28.01.2025 k 
Predbežnému plánu financovania a Aktualizovanej súhrnnej správe. 

 A. Sabelová vyzvala Radu na identifikovanie 5 členov Rady, ktorí vytvoria prvý návrh na 

alokačný kľúč do 20.12.2024. Následne vyzvala VAIA na prípravu analýzy financovania 
jednotlivých domén za posledných 5 rokov. Následne vysvetlila, že RIS3 bude platiť pre 

všetky verejné zdroje. Následne oznámila, že v deň zasadnutia bude materiál predložený 

do MPK.  
  
Záver: sformulovanie záveru   

Predseda Rady konštatoval, že Rada zobrala informácie o Aktualizovanej súhrnnej správe z 

procesu EDP k stratégii SK RIS3 2021+  na vedomie.  

  

 
Bod 5 – Informácia o príprave nového zákona o VVaI  

Zastupujúca predsedníčka Rady Alena Sabelová otvorila piaty bod vysvetlila, že 

predpokladá konsolidáciu agentúr na strane ministerstva školstva ako aj na strane 

Ministerstva hospodárstva, následne poukázala na absenciu protistrany k jednaniu o tejto 
problematike na MH SR. Následne vyzvala ministerstvo hospodárstva na akceleráciu tvorby 

návrhu technologickej agentúry.  
 

Predseda Rady otvorí diskusiu k  bodu 5 programu.    

 

Š. Rosina vyzval na posilnenie kompetencií Rady. Podporil zachovanie osvedčenia 
vykonávať výskum a vývoj. Vyzval na vytvorenie definície projektu národného významu.   

M. Rabajdová vyzvala aj na premyslenie definovania oprávnených podávateľov národných 

projektov.   

P. Šajgalík vyzval na zakotvenie povinnosti spolupráce s akademických sektorom vo 
výzvach pre súkromný sektor.  



 

   

 

A. Németh upozornil, že vo výzvach na strategický a vesmírny výskum už bola zakotvená 

táto povinnosť.  
A. Sabelová vyzvala na zakomponovanie tejto povinnosti do zákona.  

Š. Rosina rozporoval  návrh fungovania vedenia APVV v aktuálnom znení zákona. 

J. Hrinko vysvetlil, že predsedníctvo APVV bude zmenené a zmena prebehne 

transparentnou a demokratickou formou.   
  

Záver:  

Zastupujúca predsedníčka Rady konštatovala, že Rada  zobrala informáciu o príprave 
nového zákona o VVaI na vedomie.  

  

 

Bod 6 – Rôzne  
Zastupujúca predsedníčka Rady otvorila bod rôzne a vyzvala prítomných na prednesenie 

príspevkov a návrhov.  

  

 

Bod 7 – Záver   
Poďakovanie prítomným za podnetné návrhy a spoluprácu.   

 


